
Policy Officer 
Recruitment Programme

WHAT IS IT?

The Department of National Defence is looking for qualified individuals to join the

Policy Group at National Defence Headquarters in Ottawa, Ontario. The Policy

Officer Recruitment Programme is a five-year programme designed to recruit and

develop talented Policy Officers to meet the unique demands of the defence policy

environment.

WHAT IS INVOLVED?

Individual assignments vary. Policy Officers work in areas such as policy development,

strategic analysis, international security policy and parliamentary affairs. They

may also be assigned to other organizations within National Defence Headquarters,

such as public affairs or strategic intelligence, or to other government departments

and agencies. Policy Officers are asked to research a broad range of issues, deliver

oral briefings, and prepare reports, analyses, speeches and other types of written

material.

ARE YOU QUALIFIED?

Candidates must have a Master’s degree in history, political science, international

affairs, public administration (with a clear focus on public policy, governmental affairs

or international relations) or a related discipline. They must also have experience in

researching and writing on subjects related to defence, security and/or government

policy at the graduate level. Candidates must be proficient in either English or French.

Preference will be given to Canadian citizens.

HOW TO APPLY

Approximately ten new Policy Officers are hired into the programme annually through

a competition managed by the Directorate of Public Policy. Please visit our website 

or attend your university’s upcoming information session to learn more about the

next competition.

http://www.forces.gc.ca/admpol/

National
Defence

Défense
nationale

ADM(PA) DPAPS CS07-0382



Programme de recrutement
d’agents des politiques

DE QUOI S’AGIT-IL?

Le ministère de la Défense nationale est à la recherche de personnes compétentes

qui souhaitent se joindre au Groupe des politiques du Quartier général de la Défense

nationale à Ottawa. Le Programme de recrutement d’agents des politiques, d’une

durée de cinq ans, a été conçu afin de recruter et de former des agents des politiques

doués qui répondront aux besoins uniques du domaine des politiques en matière de

défense.

QUELLES SONT LES TÂCHES À ACCOMPLIR?

Les agents des politiques effectuent diverses tâches touchant à l’élaboration des

politiques, l’analyse stratégique, la politique de sécurité internationale et aux affaires

parlementaires. Ils sont aussi appelés à travailler au sein d’autres organisations

du Quartier général de la Défense nationale, notamment aux affaires publiques, au

renseignement stratégique et au sein d’autres ministères et organismes. Les agents

des politiques mènent des recherches portant sur un vaste éventail de questions,

présentent des exposés oraux et préparent des rapports, des analyses, des discours

et d’autres types de documents.

QUI EST ADMISSIBLE?

Les candidats doivent posséder une maîtrise en histoire, science politique, affaires

internationales, administration publique (axée sur la politique générale, les affaires

gouvernementales ou les relations internationales) ou dans un autre domaine connexe.

De plus, ils doivent avoir de l’expérience en recherche sur des sujets liés à la

politique de défense, de sécurité et/ou du gouvernement ainsi qu’en rédaction de

documents pertinents au niveau du deuxième cycle. Les candidats doivent maîtriser

l’anglais ou le français. La préférence sera accordée aux citoyens canadiens.

COMMENT PRÉSENTER SA CANDIDATURE

Chaque année, environ dix nouveaux agents des politiques obtiennent un poste 

au sein du Programme à la suite d’un concours organisé par la Direction de la 

politique officielle. Pour de plus amples informations sur le prochain concours, visitez

notre site Web ou participez à la prochaine séance d’information présentée dans

votre université.

http://www.forces.gc.ca/admpol/
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